
  JAAROVERZICHT VvNU 2022. 

Een nieuw jaar biedt weer nieuwe kansen en mogelijkheden. Daar 
gingen we dit jaar voor! 
Maar het jaar begon niet goed. In verband met nieuwe Corona 
maatregelen ging de donderdagavond 13 januari niet door. Een 
grote teleurstelling. We hadden graag Bingo gespeeld als start van 
het nieuwe jaar. 

Onze avond, donderdag 10 februari, ging, met de nodige inachtnemingen: mondkapje 
dragen, afstand houden enz. wel door. We werden begroet door Maud en Matthias, de 
nieuwe uitbaters van De Ridder St. Joris. 
We begonnen deze avond met Renie Lindenkamp, ons bestuurslid, die vertelde over de 
prachtige reizen die ze naar Thailand heeft gemaakt. Daarbij liet ze mooie, kleurige 
kleding en stoffen zien die door de mensen daar gedragen worden. Ook vertelde ze 
over de vriendelijkheid en de grote gastvrijheid van de mensen daar. 
Na de pauze was het tijd voor de jaarvergadering en de beurt aan het bestuur om de 
jaarverslagen te presenteren en de goedkeuring daar voor te krijgen. De 
kascommissie had zich de week ervoor al over de financiën gebogen en deze werden 
weer goedgekeurd. Onze afdeling had de financiën goed op orde en zelfs het komende 
feest, ivm het 85 jarig bestaan, op de begroting kunnen zetten. Dit betekende een 
gratis uitje voor al onze leden. 
Margreet Leek zou deze avond aftreden als bestuurslid maar was helaas door ziekte 
afwezig. Tine heeft een mooie bos bloemen bij haar thuis afgeleverd. Margreet heeft 
het bestuur jarenlang versterkt. Dank je wel daarvoor Margreet! 

Dinsdag 8 maart was het Internationale Vrouwendag. We hadden hiervoor geen 
speciaal programma of bijeenkomst. 

Donderdagavond 10 maart hadden wij weer een ledenavond in de vertrouwde Ridder. 
Deze avond  werd verzorgd door de comédienne Nicole Kovacs die optrad als de 

toiletjuffrouw Marie-Louise Assendelft Lapier van 
Wijk. 
Deze dame wist ons met haar Amsterdamse accent en 
ettelijke versprekingen en humor behoorlijk te laten 
lachen. Nicole betrok het publiek voortdurend in haar 
dialogen en dat maakte het allemaal zeer persoonlijk. 

Ook werden er nog lintjes door “prinses Beatrix” uitgedeeld, helaas 
waren een aantal dames door omstandigheden niet aanwezig. Maar Margreet was er 
wel en kreeg haar lintje op de avond zelf. Mevrouw Bregman, ons oudste lid en tevens 
erelid werd door haar schoondochter Gina in het zonnetje gezet en Tine heeft haar 
lintje tijdens onze bestuursvergadering ontvangen. 

In de pauze gingen de 
aanmeldingslijsten voor 
het jubileumuitje op 18 
mei en de trip naar de 



Floriade op 20 mei rond. Veel dames hadden zich al aangemeld. Na de pauze kwam 
Nicole in een strakke aerobic outfit op en moesten we bewegen, ook dit leverde weer 
genoeg hilariteit op. 

Een aantal dames woonden op 11 april 2022 de lezing bij van Nhung Dam, columniste en 
theatermaker, in de Brink in Obdam. Nhung Dam vertelde over haar boek “Duizend 
vaders”. Een verhaal over een Vietnamese familie die probeert te overleven. Als 
bootvluchtelingen worden ze door een vrachtschip uit het water gevist. Het gezin 
wordt o.a. geconfronteerd met de Chinese maffia. Hun elfjarige dochter moet zich 
zien te handhaven in de wanhopige wereld rondom haar. U kent Nhung Dam 
waarschijnlijk wel van haar wekelijkse column in het NHD. 
   Weet u het nog? Ons uitje op de Koperen Hoorn? 

Voor de gelegenheid, 85-jarig bestaan, waren er acht auto’s besteld 
We waren mooi op tijd en we vertrokken dan ook stipt 
Nadat onze fotograaf ons eerst nog even had geknipt 
De weergoden waren ons ogenschijnlijk goed gezind 

Een stralende hemel en niet zo erg veel wind 
En voor we 't wisten hebben wij de afstand afgelegd 

En komen we allen in de boot “De koperen Hoorn” terecht 
Wat is dat alles vredig in die prachtige natuur 

En even later koffie, geserveerd vol geurig vuur. 
Daarna met frisse moed en zeer gesterkt 

Want er moet dan nog iets worden afgewerkt 
De enquête, die had zich in de nieuwsbrief eerder voorgedaan 

Dus al snel hadden wij de meningen op het papiertje staan. 
Van hoe het allemaal anders moet, 

 Is de huidige aanpak, na 85 jaar, nog wel goed? 
Met de lunch hapten we een lekker broodje weg. 

Al kletsend en genietend, wat smaakte ons dat zeg! 
Maar aan alles komt tenslotte een end 

Terug naar huis, na goed te zijn verwend. 
In snelle vaart gaat het zo door ons mooie land 

En heeft menigeen in de auto de vertellers op zijn hand 
Een vrolijke stemming vermaakt ons allen opperbest 
Misschien gaan we wel zingen, al is er geen orkest 

En hopelijk zonder oponthoud brengt onze chauffeur 
Ons keurig, bij de Ridder, weer voor de deur 

Zo eindigt dan een uitje dat een fijne indruk achterlaat 
Waarover in de toekomst vast zal worden nagepraat 
Kortom, het was een heerlijke en goed geslaagde dag 
Zoals misschien gebleken is uit dit beknopt verslag. 

 
De laatste avond voor het zomerreces, donderdagavond 14 april, luisterden we naar 
Yvonne Kroon uit Amsterdam. Zij wist ons van alles te vertellen over het leven van 
bijzondere vrouwen vanaf de 16e eeuw. 



Kloostervrouwen, Kenau Simonsdochter Hasselaar, Margaretha van Oostenrijk, 
Barker Jacobs die een uitdragerij had waar later de Bank van Lening in Amsterdam 
uit zou voortkomen, Ariana Nozeman was de eerste vrouwelijke 
beroepstoneelspeelster. Daarvoor werden vrouwenrollen door mannen gespeeld. Aagje 
Deken, uit de 18 de eeuw, was ook een vrouw met een eigen mening die ze als 
schrijfster kon overbrengen, evenals Betje Wolff. Zij woonden na de dood van Betjes 
man samen in de Rijp en later in Beverwijk. Zeer vooruitstrevend voor die tijd. 
In de negentiende eeuw is de industrialisatie een tijd waarin vrouwen en ook jonge 
kinderen in de fabriek aan het werk moesten. In de 20ste eeuw kregen vrouwen 
steeds meer te zeggen, In 1917, is er voor hen ook het kiesrecht. Suze Groeneweg, 
Wilhelmina Drucker, Annette Poelman en Aletta Jacobs zijn bekende namen. Vrouwen 
gingen zich ontwikkelen en werden ook op de universiteit gedoogd. Yvonne eindigde 
haar verhaal met Annie M G Schmidt, die samen met de illustraties van Fiep 

Westendorp, de prachtigste boeken schreef. Na afloop werd er door 
het bestuur aan alle aanwezigen een prachtige kaars uitgereikt, 
gemaakt door de medewerkers van Pand 12 uit Hoorn. De dames die 
niet aanwezig waren kregen deze attentie, vanwege het 85 jarig 
bestaan van onze afdeling, thuis bezorgd.  

Een nieuwigheidje trok onze aandacht “de Ecostoof! 
De Ecostoof is een soort warme deken waarin je een dampende pan 

met eten plaatst opdat het gerecht gaar kan stoven. Met deze 
milieuvriendelijke “slow cooking” methode kun je je maaltijd uren lang laten sudderen 
zonder gebruik te maken van energiebronnen zoals gas of elektriciteit. Vroeger was 
dat een hooikist.  

20 mei gingen  dames van de afdelingen Berkhout/ 
Bobeldijk en Avenhorn/ Scharwoude met de bus naar 
de Floriade. We begonnen onze tocht door het park 
met koffie/thee met wat lekkers en hebben daarna 
alles uitgebreid bekeken. De prachtige gevlochten 
tenen kunstwerken, de mooie bloeiende perken, de 
afwisselende paviljoens en de technische hoogstandjes 
enz. Kortom, een geslaagd uitje!  

Het zomerreces! Deze zomer was de op twee na warmste sinds 1901, het 



begin van de metingen. Het was extreem zonnig en droog. Het beeld van deze zomer 
past in dat van een veranderend klimaat. 

Donderdagavond 8 september was de eerste bijeenkomst na de zomerstop en 
mochten wij de verhalen en de film van onze dorpsgenoot Michael van Beek 
beluisteren en bekijken. Titel van deze avond: “Volg je hart en je dromen, dat geeft 
kracht!”  
Michael leed aan sarcoïdose en deze ziekte wilde hij overwinnen door in de voetsporen 
te treden van zijn idool, kankerpatiënt Terry Fox. Met deze reis wilde hij geld 
ophalen voor het onderzoek naar kanker. Terry Fox doorkruiste Canada van de west 
naar de oostkust te voet, op zijn prothese. In Canada is Terry een grote held. Nu, 35 
jaar later, wilde Michael de tocht van oost naar west maken op een speciaal voor hem 
gemaakte fiets. Op 12 april 2015 vertrok hij voor deze barre tocht van 8000 
kilometer. De mensen die hij ontmoette gaven hem vaak een donatie of betaalden zijn 

overnachting of maaltijd. ’s Nachts 
sliep hij in zijn tentje of in een motel. 
Het slapen in een tent was niet geheel 
zonder risico, vooral als je was 
vergeten je foerage in een boom te 
hangen . Gelukkig kostte het de beren 
te veel moeite om de tent open te 

maken en kwam Michael er zonder 
kleerscheuren vanaf. Michael heeft met deze reis een droom 
verwezenlijkt en is er sterker uitgekomen. Gelukkig gaat het 
goed met zijn gezondheid en kan hij zijn werk weer doen. 
  
In oktober besloten we af te stappen van het persoonlijk afrekenen aan  het einde 
van elke avond. Alle dames waren er voor om bij binnenkomst € 5,00 te betalen. Een 
vast bedrag voor koffie of thee met een koekje, een drankje en een bitterbal. Voor 
Matthias een stuk makkelijker omdat onze penningmeester het in één keer aan hem 
kan overdragen.  

Donderdagavond 13 oktober stond in het teken van “TROUW”. Maar allereerst 
mochten wij een lid huldigen en wel mevr. Ida de Jong die een 
enorme blijk van trouw heeft laten zien nl. dat ze al zestig jaar 
lid is van de Vrouwen van Nu, voorheen onze Plattelandsvrouwen. 
Ida was voor deze gelegenheid uit Hoorn opgehaald door Mary. 
Ida werd verrast met een prachtige bos bloemen en een 
cadeaubon. Ook mag zij zich nu erelid noemen wat inhoudt dat ze 
nog maar de helft van het lidmaatschap hoeft te betalen. Ook 
mochten wij op deze avond een groot aantal “nieuwe” leden uit 
Avenhorn/Oudendijk verwelkomen. Deze dames komen de 
Vrouwen van Berkhout in januari versterken omdat hun eigen 
afdeling in verband met ontbrekende bestuurlijke opvolging ophield te bestaan.  



Spreker deze avond was mevrouw Greet Schoon. Zij vertelde over haar taken en 
belevenissen als BABS (Buitengewoon Ambtenaar Burgerlijke Stand) in de gemeente 
Schagen. Onze leden kwamen er wel achter dat er vergeleken met vroeger heel wat 
veranderd was. Na het praatje van Greet werden in kleine groepjes eigen ervaringen 

uitgedeeld. Enkele dames hadden hun trouwfoto of bruidsjurk mee. Anneke 
Huisman had de doopjurk, die ze gemaakt had van haar trouwjurk, mee. 
Inmiddels was deze heel wat keren gebruikt door kinderen en 
kleinkinderen. Onder in de zoom had Anneke de namen en geboortedata van 
al deze kleintjes geborduurd. Ze hoopt nu op haar eventuele 
achterkleinkinderen want er is nog ruimte in de zoom!  

Donderdagavond 10 november kwam archeologe Dieuwertje Duin om ons op 
enthousiaste en duidelijke wijze te vertellen over de West-Friese Stolp. Dieuwertje, 
geboren in een stolp, was de liefde daarvoor met de paplepel ingegoten. Helaas 
werden er heel veel stolpen gesloopt maar voordat er nu gesloopt kan worden komt de 
archeologische dienst langs. Op veel stolpen stond een jaartal 
maar dat was meestal het jaar waarin houten wanden werden 
vervangen door bakstenen. De werkelijke leeftijd kon je aflezen 
aan de balken van het vierkant. Het bleek dat veel stolpen door de 
jaren heen meerder keren waren verbouwd maar het vierkant 
bleef de basis. Voor 1600 werd eikenhout voor de balken gebruikt 
en daarna naaldhout. Door plakken uit de balken te zagen en de 
jaarringen te onderzoeken kon men precies herleiden waar het 
hout vandaan kwam en wanneer de boom gekapt was.  
We hadden weer heel wat geleerd op deze interessante avond.  

Natuurlijk was er aan het einde van het jaar weer de mogelijkheid om een Kerststuk 
te maken bij Casa Flores en wel op maandag 19 december. Dit keer was de animo niet 
zo heel groot. Jammer. Volgende keer beter! 

Op donderdag 15 december, om 17.30 uur schoven de dames, die zich hadden 
aangemeld, aan tafel voor een gezellig twee gangen diner. Matthias en Maud hadden 
hun best gedaan en we smulden van alle lekkers. Tussen de gangen door konden we 
genieten van de korte tekenfilm:“Kraomschudd’n in Mariaparochie” van Herman 
Finkers. Na de pauze volgde de koffie/thee met overheerlijk appelgebak voor 
iedereen. Nog een kort kerstverhaal en toen was het de beurt aan Bohdi en Titus van 
“Schots en Scheef” om de stemming erin te brengen met hun mooie Ierse en Schotse 
liedjes. Er werd afgesloten met “We wish you a merry Christmas”. 
Deze avond hoefde er geen bijdrage betaald te worden! Lekker een gratis avondje als 
afsluiting van ons 85-jarig bestaan Deze avond was ook een historische avond, n.l. het 
is de laatste bijeenkomst waarop we voornamelijk dames uit Berkhout/Bobeldijk 
konden begroeten. In januari bedienen we een groter gebied en behoren de dames uit 
Avenhorn, Scharwoude en Oudendijk en Grosthuizen en zelfs uit Hoorn, ook tot onze 
groep. Welkom dames! 



Uit de dit jaar gehouden enquête zijn nieuwe actiegroepen gevormd, die in 2023 van 
start zullen gaan. We zijn benieuwd! 

Hoewel het jaar 2022 wat aarzelend begon, is het daarna weer als vanouds gaan lopen. 
Vol goede moed beginnen we nu aan 2023. Elke maand rekenen we op jullie dames! . 
 
Van Renie van Aartrijk. 

  
Jaarverslag Sub Rosa 2022 
  
Dit jaar stond in het teken van weer even op gang komen! 
Om te beginnen een triest bericht. 
Op 30 januari is onze tuinvriendin Cecile van Tol overleden. 
  
Vanwege de grootte van de groep van Sub Rosa had zich ondertussen een nieuw 
groepje gevormd genaamd “De Tuinvrouwen”. De groep werd door omstandigheden wat 
minder groot, waardoor de Tuinvrouwen zich aansloten bij Sub Rosa en onder deze 
naam ook doorgingen. Ons eerste uitstapje en tevens ook kennismaking met elkaar 
bestond op 28 mei uit een bezichtiging, vergezeld met koffie/thee en zelfgemaakte 
lekkernijen, van de tuin van Waltraud. 
Een waar paradijsje! 
  

 
  
Hoewel het niet specifiek voor Sub Rosa was bedoeld hebben wel een aantal leden van 
onze groep op 20 mei deelgenomen aan een bezoek aan de Floriade. In de bus voelde 
het al als een schoolreisje. Daar aangekomen splitsen wij ons in een aantal kleine 
groepen en hebben met elkaar heel wat kilometers afgelopen en ondertussen het een 
en ander kunnen bewonderen. 



   
  
Daarna volgde al snel op 28 juni een uitstapje naar de tuin van Tineke Out in Wognum. 
Zij is elke minuut, die ze vrij kan maken in haar tuin aan het werk en kan hier ook heel 
enthousiast over vertellen. 
  

 
  
Na al dit moois te hebben bewonderd zijn we doorgefietst om bij Ans de Boer een 
hapje en een drankje te nuttigen. Zij liet ons vol trots ook haar “tuin” zien en we 
constateerden met elkaar dat het toch heerlijk is om een stukje groen te kunnen 
verzorgen! 
  
Op 24 augustus haalden we het jubileumfeestje van 20 jaar Sub Rosa in met een High 
Tea en Workhop bij “The Twins” in Benninbroek. 
  
  

 
  
We werden ontvangen met een rondleiding in de tuin en na het genieten van allerlei 
lekkernijen gingen we aan de slag! We konden een keuze maken uit verschillende 
voorbeelden en de meesten gingen voor een libelle. 
Na de lunch kon ons kunstwerk worden ingepakt om vervolgens thuis de finishing 
touch met het voegen te ondergaan. 
  



Op 18 december hebben we gezellig koffie gedronken bij de Boet en vol bewondering 
gekeken hoe het toch mogelijk is om ieder jaar weer iets nieuws in een tuincentrum te 
bedenken. 
  

  
  
Met dank aan de leden van Sub Rosa: 
Ans de Boer 
Ineke Blankendaal 
Mariëtte Dictus 
Irma Klok 
Nel Knol 
Ria Koenhein 
Renie Lindenkamp 
Trudy Rus 
Lucia Spitteler               
Tine Weernink 
Tine Witte 
Waltraud van der Woude en notulist Renie Lindenkamp 

Verslag 2022 Leeskring BerkBobel. 
  
Het leesjaar 2022 begon met wederom improviseren door de nog steeds geldende en 
regelmatig veranderende corona maatregelen. Tine had een mooi schema gemaakt 
zodat we in kleinere groepjes bij elkaar konden komen om de door ons gelezen boeken 
te bespreken. Gelukkig bleek dit niet lang nodig en konden we weer met onze complete 
groep bij elkaar komen, zodat we ook kennis konden maken met ons nieuwe lid Els vd 
Ven. We zijn nu met 7 leden, precies goed voor een boekbespreking. 
Een keer per jaar krijgen we alle beschikbare boeken voor een leeskring via de 
bibliotheek ter inzage en nomineert elk van ons een aantal boeken. En elke 6 weken 
kunnen we een koffertje met 7 boeken ophalen bij de bibliotheek in De Goorn. Ook 
zat er wel eens een verrassing in het koffertje, een door de bibliotheek gekozen 
boek, wat soms mee- en soms tegenviel. Na de zomer heeft de bibliotheek het keuze 



systeem veranderd. Uiteraard moeten we meer zelf via internet regelen. Het systeem 
werkt nog niet optimaal, maar we kunnen er mee uit de voeten.                                     
                            
Zoals elk leesjaar passeerden weer een grote variatie aan schrijvers, schrijfsters en 
boeken, Nederlands en vertaald werk, soms een actueel thema, soms geschiedenis, 
liefde en oorlog, fictie en non-fictie.  Een opvallend boek was Dochters van China van 
Jung Chang, het verhaal over drie zussen in het middelpunt van de macht in China. Het 
bijzondere van dit verhaal is dat de geschiedenis van deze zussen doorwerkt in de 
economie en politiek van vandaag. Niet alleen in China maar ook in de rest van de 
wereld. Verder lazen we een actueel boek over het leven in coronatijd (Onder buren 
van Juli Zeh) een boek over de vluchtelingen (Rafael van Christine Otten) maar ook de 
biografie over het leven van Annie MG Schmidt (Anna van Annejet vd Zijl) en nog vele 
andere. 10 boeken in totaal. 
Voor mij is het leuke van de leeskring dat je ook boeken te lezen krijgt die je zelf 
niet zou kiezen én het met elkaar bespreken van het gelezen boek. Hopelijk kunnen we 
nog vele mooie en bijzondere boeken met elkaar lezen en bespreken. 
Met vriendelijke groet Annet Peereboom 
  
De leden zijn: 
Tine Weernink, Gerianne Helder, Janny Nobel, Willeke Feld, Trudy Rus, Els vd Ven en 
Annet Peereboom 
Alle gelezen boeken in 2022: 
Erich M Remarque Arc te Triomphe; Kim van Kooten Lieveling; Jung Chang Dochters 
van China; Jessica Durlacher De Held; Isabelle Allende Bloemblad van Zee; Annejet 
vd Zijl Anna; Judith Fanto Viktor; Juli Zeh Onder buren; Jens Christian Grondahl De 
Storm. Christine Otten Rafael. 

   
 Het financieel verslag volgt op een ander moment. 

Namens het bestuur, Renie van Aartrijk. 
  


